
Protokół nr 5/2024 

ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej, które odbyło się w dniu 21 października 

2024 r. w sali nr 23 Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz.14:10, a zakończyło o godz. 16:16. 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych Rady Miejskiej. Lista obecności członków komisji 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski 

- Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński  

- Sekretarz Miasta – Wioleta Spychalska 

- Skarbnik Miasta – Marzena Krzemińska 

- Pracownicy Urzędu Miejskiego – Krystyna Wójcik-Wiśniewska, Katarzyna Markowska, 

Tomasz Rogoziński, Alicja Kurnikowska 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Zaopiniowanie materiałów na VI sesję Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

3. Sprawy bieżące. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

Przebieg posiedzenia : 

Ad. pkt 1 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes 

stwierdzając, że jest odpowiednie quorum do odbycia posiedzenia oraz zapoznała członków 

komisji z porządkiem obrad.  

Ad. pkt 2 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski poinformował radnych Rady Miejskiej 

o budynku przy ul. Kopernika, w którym po przeglądzie budowlanym okazało się, że strop 

między piwnicą a parterem  jest w złym stanie technicznym. Stan jest na tyle zły, że gmina jest 

zmuszona rozlokować aktualnych mieszkańców budynku po innych lokalach. Remont budynku 

wiąże się z dużym nakładem finansowym. Była też propozycja sprzedaży budynku z bonifikatą, 

ale wiadomo, że byłaby to duża kwota bo to duża działka w dobrej lokalizacji. 

Burmistrz poinformował również, że w budżecie na bieżący rok jest zabezpieczona kwota 50 

tys. zł na monitoring na terenie miasta. Propozycja była żeby ten monitoring wykonać w okolicy 

ronda. Zadał pytanie do radnych czy w ogóle robić ten monitoring czy przeznaczyć te środki 

na coś innego np. remont placu zabaw.  
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Radny – Krzysztof Splitt uważa, że monitoring na rondzie byłby potrzebny głównie dla służb 

np. jak wystąpi kradzież auta. 

Wiceprzewodniczący Radny – Daniel Smukała poinformował, że trzeba by było się zastanowić 

czy dla policji jest to niezbędne, czy na rondzie jest tyle wypadków. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski przedstawił radnym również sytuację 

związaną z WTZ funkcjonującymi w mieście. Poinformował, że we wrześniu odbyło się 

spotkanie, w którym uczestniczyli Starosta Nowomiejski, wójtowie gmin, przedstawiciele 

Zarządu Towarzystwa Przyjaciół Dzieci oraz Kierownik WTZ, ponieważ w warsztatach 

uczestniczą mieszkańcy całego powiatu. Pani Kierownik WTZ cały czas wnioskuje o obniżenie 

czynszu a najlepiej powrót do symbolicznego 1 zł, ale dlaczego tylko miasto ma ponosić 

koszty. Żadna gmina nie partycypują w kosztach czynszu proporcjonalnie do uczestników 

swoich gmin. 

Radny – Krzysztof Hoppe zwrócił uwagę, że do rozmów z wójtami sąsiednich gmin w sprawie 

partycypowania w kosztach zobligowana była pani Kierownik WTZ, jednak w żadnej gminie 

się nie pojawiła. Uczestnicy z miasta generują najmniej kosztów. 

Radni podjęli dyskusję na temat funkcjonowania WTZ. 

Następnie Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poinformowała, iż radni 

otrzymali  wraz z zawiadomieniem materiały na sesję z projektami uchwał. Z kolei przystąpiono 

do zaopiniowania materiałów na sesję: 

- Projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i finansowej 

jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Miejska Nowe Miasto Lubawskie. 

Sekretarz Miasta – Wioleta Spychalska omówiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski poinformował, że chciałby w 

przyszłości przedłożyć Radzie podobną uchwałę w sprawie obsługi szkół. 

Wiceprzewodniczący Rady – Daniel Smukała zadał pytanie czy innych jednostek też. 

Sekretarz Miasta – Wioleta Spychalska odpowiedziała, że Miejskie Centrum Kultury i Miejski 

Ośrodek Sportu i Rekreacji różnią się bo mają osobowość prawną i inaczej to wygląda. 

Wiceprzewodniczący Rady – Daniel Smukała zadał pytanie czy jest szansa utworzenia 

Centrum Kultury i Sportu. 

Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński odpowiedział, że ostatnio analizowano tą 

sytuację i coś się wykluczało, natomiast większa możliwość jest w przypadku Miejskiej 

Biblioteki Publicznej i Miejskiego Centrum Kultury. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany pozytywnie przy 15 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych. 
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- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie na lata 2024-2035. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany pozytywnie przy 15 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych.  

- Projekt  uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 

2024 rok. 

Skarbnik Miasta – Marzena Krzemińska omówiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany pozytywnie przy 15 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych.  

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku o 

dofinansowanie dla zadania pod nazwą Termomodernizacja Zespołu Szkół Podstawowej i 

Muzycznej w Nowym Mieście Lubawskim. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany pozytywnie przy 15 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku o 

dofinansowanie dla zadania pod nazwą Termomodernizacja Szkoły Podstawowej nr 3 im. 

Filomatów Nowomiejskich w Nowym Mieście Lubawskim. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 15 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie do 

realizacji projektu pn. ,,Rozwijamy kompetencje uczniów w szkołach podstawowych  

w Nowym Mieście Lubawskim” w ramach programu: Fundusze Europejskie dla Warmii i Mazur, 

Priorytet 6: Edukacja i kompetencje EFS+, Działanie 6.3: Edukacja ogólnokształcąca. 

Kierownik Referatu Oświaty Kultury i Sportu – Krystyna Wójcik-Wiśniewska omówiła projekt 

uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 15 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika i kandydata na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy 

Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

O godz. 15:37 Wiceprzewodnicząca Rady - Barbara Bober opuściła posiedzenie komisji. 

Posiedzenie było kontynuowane w obecności 14 radnych.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zasad korzystania z cmentarza komunalnego 

położonego przy ul. Parkowej w Nowym Mieście Lubawskim. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę  na okres powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    

- Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/198/2017 Rady Miejskiej w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 30 maja 2017 r. w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania 

na drogach publicznych na terenie Nowego Miasta Lubawskiego, ustalenia opłat za 

parkowanie w tej strefie i opłaty dodatkowej oraz sposobu ich pobierania. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie, który został przez komisje zaopiniowany  pozytywnie przy 14 głosach „za”, 0 

„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych.    

Ad. pkt 3 

W sprawach bieżących głos zabrał: 

Radny – Tomasz Harfelder zadał pytanie jak wyglądają dofinansowania do realizowanych 

zadań. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski przedstawił wysokości dofinansowań 

poszczególnych zadań. 

Radny – Andrzej Nadolski zadał pytanie ile kosztowało napisanie monografii miasta z okazji 

700-lecia. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że 120 tys. zł oraz 

przedstawił zbliżone koszty wydania publikacji. 

Radny – Krzysztof Splitt zadał pytanie jakie były przeciwskazania, że żłobek nie mógł powstać 

przy ul. Tysiąclecia.   

Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński odpowiedział, że głównie przepisy 

przeciwpożarowe i aspekty budowlane. 

Wiceprzewodniczący Rady – Daniel Smukała zwrócił uwagę na problem z przepisami 

drogowymi i pierwszeństwem na ul. Targowej.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poinformowała, że wpłynęło pismo (e-

mail) od Burmistrza Miasta Zakopane informujące o podjęciu uchwały w sprawie wystąpienia 

do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o 

podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska 

oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie 

powinna spełniać miejscowość, w której można pobierać opłatę miejscową z prośbą o podjęcie 

tożsamych uchwał  i wsparcie Rady Miasta Zakopane w tej inicjatywie.  

Ad. pkt 4 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena 

Kortes zamknęła  wspólne posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.   

Protokół sporządziła Alicja Kurnikowska                               

  Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                                                         Magdalena Kortes 


